
چهارراه زند شیراز مملو از جمعیتی است که برای فروش ارز به صرافی ها هجوم آورده اند؛ اما دلالان و صرافی ها با توجه به روند کاهشی قیمت ها حاضر به 
خرید نیستند و یا به قیمت بسیار پایین تر از تصور فروشنده حاضر به خرید هستند. به گزارش ایرنا، درحالی که در تابلو صرافی ها قیمت خرید دلار 14 هزار و 
800 تومان درج  شده بود اما هیچ یک از این بنگاه های اقتصادی حاضر به خرید دلار و سایر ارزها نبودند. در خارج از صرافی ها، دلالان، ارز را از فروشندگان 
خانگی که به شکل گسترده ای برای فروش در مقابل صرافی ها حضور یافته بودند با نرخ های متفاوت از 10 هزار تومان تا 13 هزار تومان به شکل بسیار محدود 
خریداری می کردند. متصدی یکی از صرافی های چهارراه زند شیراز به خبرنگار ایرنا گفت: چون روند قیمت ها کاهشی و رو به پایین است ترجیح می دهیم 
که خرید نداشته باشیم. او افزود: به نظر می رسد که این روند کاهشی همچنان ادامه داشته باشد و در چنین شرایطی امکان خرید وجود ندارد. عمده فروشندگان 

کسانی هستند که به امید بردن سود اقدام به خرید دلار کرده اند و حال که می بینند قیمت دلار رو به پایین است برای فروش هجوم آورده اند.
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شماره

صفحه

روزنامه

طول  در  فارس  استان  مرکبات 
و  ویژه  برند  از  متمادی  سال های 
است.  بوده  برخوردار  باارزشی 
تا  گرفته  جهرم  لیموترش  از 
پرتقال  و  قیروکارزین  لیموشیرین 
همواره  و...  کازرون  و  داراب 
ازنظر  چه  و  کیفیت  لحاظ  به  چه 
است.  بوده  همگان  زبانزد  کمیت 
که  است  بسیار  تأسف  جای  حال 
بی انگیزگی  سهل انگاری،  اثر  در 
به  مسئول،  سازمان های  و... 
می کنیم  حرکت  سمت وسویی 
مشاور  کارشناسی  نظر  بنابر  که 
استاندار فارس، این استان در آینده 

واردکننده مرکبات خواهد شد.
بی تردید چنانچه همین روال و منوال 
ادامه یابد در آینده ای نه چندان دور 
باغ های  نابودی  ناظر  و  شاهد  باید 
گل محمدی میمند و داراب و حتی 
نابودی گیاهان پرارزش گیاهی در 
سطح این استان باشیم و بسیاری از 
از  شماری  مانند  باغی  محصولات 
و  بپیوندد  تاریخ  به  ما  صنایع دستی 

برای همیشه از صحنه روزگار محو 
و نابود شود.

عریض وطویلی  دستگاه های 
کلان  بودجه های  صرف  با  که 
افراد  از  تعدادی  گردآوردن  و 
و  هم  دور  به  به عناوین مختلف 
و...  مزایا  و  دادن حقوق  و  گرفتن 
خود  عمر  طول  در  شکل گرفته اند، 
کرده اند؟  چه  باغدار  و  باغ  برای 
چه  و  داده  انجام  را  مطالعاتی  چه 
تمهیداتی را در نظر گرفته اند؟ برای 
مقابله با تهدیدات باغی چه طرح ها 
و برنامه های علمی و عملی را داشته 

و دارند؟
و  صدها  پاسخ  باید  کسانی  چه 
باغداری که به سمت  بلکه هزاران 
نابودی و ترک حرفه خود می روند 
و  مدیران  برای  آیا  بدهند؟  را 
هیچ  مکلف،  و  موظف  مسئولان 
اجباری در پاسخگویی وجود دارد؟ 
آیا هیچ گونه نظارتی بر بی اعتنایی و 
دارد؟  آنان وجود  پاسخگویی  عدم 

شما بگویید!

فارس  بازرگانی  اتاق  رئیس 
و  دولتی  شرکت های  گفت: 
بازار  در  اختلال  باعث  خصولتی 
در  دلار  نرخ  وگرنه  شدند  ارز 
 ۸ از  بیش  نباید  شرایط  بدترین 

هزار تومان باشد.
با  گفت وگو  در  رازقی  جمال 
خبرنگار مهر، با اشاره به نوسانات 
گذشته  روز  چند  طی  ارز  نرخ 
باید  ارز  واقعی  نرخ  شد:  یادآور 
باشد،  ایران  اقتصاد  با  متناسب 
این گرانی ارز ارتباطی با آمریکا 
جدید  تحریم های  زیرا  ندارد 
این  نیست چون  به سختی گذشته 
آمریکا  جانب  از  فقط  تحریم ها 
کاری  اروپا  به  و   مطرح شده 

ندارد.
وی تأکید کرد: آنچه در کشور 
اقتصادی  سیاست های  به واسطه 
باز  باعث  شد  اجرا  نادرست 
ارز  سوداگران  برای  راه  شدن 
بود و اشتباهات دولتی نیز که از 
تابستان گذشته آغاز شد مزید بر 

علت شد.
فارس  بازرگانی  اتاق  رئیس 
سود  نرخ  اعلام  کرد:  تصریح 
اوج  نقطه  در  سپس  و  بانکی 

اشتباه در ۲۱ و ۲۲ فروردین با 
اعلام نرخ ۴۲۰۰ تومان فرصت را 
فرصت طلبان  و  سوداگران  برای 

فراهم کرد.
دولتی  افزود: شرکت های  رازقی 
و خصولتی باعث اختلال در بازار 

شدند.
این گونه  اینکه  به  اشاره  با  وی 
رفتارها باعث تحریک مردم شد، 
کردند  تحریک  را  مردم  گفت: 
که ریال دارای هیچ ارزشی نیست 
و مردم نیز به سمت ارز رفتند که 
امروز شاهد این وضعیت هستیم.

رئیس اتاق بازرگانی فارس بابیان 
اینکه حباب بودن نرخ بالای دلار 
از همان ابتدا مشخص بود، گفت: 
با تمامی مشکلات و افزایش نرخ 
نفت و... نرخ دلار در کشور نباید 

بیش از ۸ هزار تومان باشد.
موضوع  شد:  یادآور  رازقی 
هیچ  در  مالیات  و  ارز  اقتصاد، 
و  نیست  شوخی  دنیا  کجای 
دولت ها اجازه ورود غیرقانونی به 
این حوزه را به کسی نمی دهند اما 
ما تصمیمات  متأسفانه در کشور 
اشتباه باعث اختلال در نرخ ارز و 

بروز مشکلات می شود.

و  فرهنگی  کمیسیون  رئیس 
از  شیراز  شهر  شورای  اجتماعی 
بررسی پرونده بنرهای مجعول در این 

کمیسیون خبر داد.
از  نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
روابط عمومی و امور بین الملل شورای 
تنوری،  احمد  شیراز،  شهر  اسلامی 
رئیس  با حضور  جلسه  این  در  گفت: 
فرهنگی  معاون  و  شیراز  شهر  شورای 
رخ داده  اتفاقات  شهردار  اجتماعی  و 
بررسی  مجعول  بنرهای  درخصوص 
جلسه  این  در  داد:  ادامه  وی  شد. 
همچنین تعیین تکلیف تهیه متمم شرح 
خدمات طرح جامع فرهنگی اجتماعی 
کمیسیون  کار  دستور  در  شیراز  شهر 

قرار گرفت.
تنوری افزود: به منظور تکمیل اظهارنظر 
تکلیف  تعیین  درخصوص  کمیسیون 
جامع  طرح  خدمات  شرح  متمم  تهیه 
این  شیراز،  شهر  اجتماعی  فرهنگی 
طرح به کمیته های تخصصی هفت گانه 
کمیسیون ارجاع می شود تا بخش هایی 
از  حوزه هایی  به  که  جامع  طرح  از 
شرح وظایف و مأموریت های سازمان 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی پرداخته 
تخصصی  کمیته ها  این  توسط  نشده 

بررسی و ارائه شود.
اجتماعی  فرهنگی،  کمیسیون  رئیس 
شهر  اسلامی  شورای  ورزشی  و 
فرهنگی،  خدمات  شرح  گفت:  شیراز 
اجتماعی و ورزشی شورا باید متناسب 
حوزه  مأموریت های  و  وظایف  با 
اجتماعی  فرهنگی،  معاونت و سازمان 
با  منطبق  و  شهرداری  ورزشی  و 

اساسنامه سازمان طراحی می شود.
کمیته های  برگزاری  از  تنوری 
تخصصی کمیسیون در روزهای هفته 
خبر داد و گفت: نحوه معرفی مشاوران 
سوی  از  تخصصی  کمیته های  در 
است  بوده  به گونه ای  شورا  اعضای 
ایده های  و  نظرات  از  جلسات  در  که 
هیئت علمی  اعضای  از  نفر   ۳ حداقل 
درزمینه  بالا  تخصص  با  دانشگاه ها 

موردنظر استفاده خواهد شد.
اجتماعی  و  فرهنگی  رئیس کمیسیون 
به  توجه  با  افزود:  شیراز  شورای شهر 
کمیته های  مدیریتی  ساختار  اصلاح 
به عنوان رئیس  لیلا دودمان  تخصصی، 
احمدرضا  و  و صنایع  فرهنگی  کمیته 
کمیته  رئیس  به عنوان  دستغیب 
انتخاب  پژوهش  و  رسانه  و  انتشارات 

و شدند. بین المللی  کنگره  سومین 
پانزدهمین کنگره تغذیه ایران 28 تا 
30 آذرماه در تهران برگزار می شود.

علمی  دبیر  نیستانی  تیرنگ  دکتر 
کنگره بین المللی تغذیه در گفت وگو 
گفت:  خبر  این  اعلام  با  ایسنا،  با 
با  که  ایران  تغذیه  کنگره  دوسالانه 
دانشمندان  و  پژوهشگران  حضور 
خارجی همزمان با کنگره بین المللی 
بی تردید  می شود،  برگزار  تغذیه 
علمی  رخدادهای  مهم ترین  از  یکی 
کشور  در  تغذیه  علوم  حوزه  در 
طی  چراکه  است؛  منطقه  در  و 
و  دانشمندان  پژوهشگران،  آن 
آخرین  و  تجربیات  سیاست گذاران، 
درزمینه  را  خود  علمی  دستاوردهای 
و  بحث  به  تغذیه  و  غذا  مشکلات 

تبادل نظر می گذارند.
پرشتاب  روند  اینکه  بابیان  وی 
وقوع  افزایش  نگران کننده  و 
ایران  در  واگیر  غیر  بیماری های 
حاکی  جهان  کشورهای  دیگر  و 
اصلاح  ضرورت  و  اهمیت  از 
و  تغذیه  به ویژه  و  زندگی  شیوه 
به  سالم  زندگی  شیوه  آموزش  نیز 
است،  بعدی  نسل های  و  فرزندان 
تصریح کرد: امروزه مسئله تغذیه و 
چالش  یک  به  بیش ازپیش  سلامت 
همدردی،  که  چالشی  شده،  تبدیل 
همه  چاره اندیشی  و  هم اندیشی 
با  مرتبط  حوزه های  متخصصان 
محیط زیست،  کشاورزی،  تغذیه، 

را  سیاست گذاران  نیز  و  اقتصاد 
کنگره  این  امیدواریم  که  می طلبد 
بتواند چنین فرصتی را فراهم کند.  

وی با اشاره به موضوع اصلی کنگره 
برای  پایدار  »تغذیه  بر  مبنی  امسال 
خاطرنشان  فعال«،  و  شاد  زندگی 
نقطه  بررسی  با  موضوع  این  کرد: 
توجه  با  و  صاحب نظران  نظرات 
انتخاب شده  امروز  جامعه  نیاز  به 
نقش  بر  است  تأکیدی  درواقع  و 
زندگی.  کیفیت  ارتقای  در  تغذیه 
مانند  زیادی  عوامل  به  پایدار  تغذیه 
پویا  و  پایدار  اقتصاد  و  کشاورزی 
این خود نشان دهنده  وابسته است و 
و  بین بخشی  همکاری های  اهمیت 
بین المللی برای بهبود کیفیت زندگی 
پایدار  تغذیه  تأمین  طریق  از  افراد 

است.
با  کنگره  این  اینکه  بابیان  وی 
تغذیه  انجمن  همکاری  و  هماهنگی 
ایران  تغذیه  علمی  انجمن  و  ایران 
شهید  پزشکی  علوم  دانشگاه  در 
گفت:  می شود،  برگزار  بهشتی 
بحث شادی یکی از موضوعات مهم 
آن  به  توجه  که  است  امروز  جامعه 
گنجانده  امسال  کنگره  موضوع  در 
کنگره  در  همچنین  است.  شده 
قالب  در  متعددی  جلسات  امسال 
سخنرانی های کلیدی، جامع، علمی و 
همچنین میزگرد و سمپوزیم و ارائه 
کارهای پژوهشی به شکل پوستر و 

کارگاه های آموزشی ارائه می شود.

فرهنگی-  کمیسیون  عضو 
تهران  شهر  اسلامی  شورای  اجتماعی 
به  حالا  از  که  خواست  مسئولان  از 

فکر سالمندی دهه شصتی ها باشند.
در  نظری  حجت  ایسنا،  گزارش  به 
تذکر پیش از دستور خود در صحن 
اینکه  به  اشاره  با  تهران  شورای شهر 
»سالمند«  جهانی  روز  امسال  شعار 
»آینده ای بهتر با مشارکت سالمندان« 
است، گفت: متأسفانه علی رغم این که 
بارها در مورد حق گروه های مختلف 
کردیم،  صحبت  شهری  فضاهای  از 
کودکان،  که  هستیم  آن  شاهد  اما 
سالمندان و... سهم زیادی از امکانات 
برای شان  شهر  و  ندارند  شهری 

مناسب سازی نشده است. 
دستگاه های  از  این که  بابیان  وی 
شهر  در  فرهنگ ساز  و  تبلیغاتی 
می پرسم  که در دهه های گذشته چه 
مخاطبان  به  را  سالمندان  از  تصویری 
ارائه کرده اند؟ خاطر نشان کرد: چرا 
فرهنگی  تولیدات  اکثر  در  سالمندان 
که  هستند  غمگین  افراد  بیلبوردها  و 
با  و  دارند  چانه شان  زیر  اعصایی 
حسرت به گذشته نگاه می کنند. به 

فرهنگی-  سازمان  از  دلیل  همین 
و...  زیباسازی  سازمان  و  هنری 
کشیدن  تصویر  برای  که  می خواهم 

سالمندان دقت بیشتری داشته باشند.
اجتماعی  فرهنگی-  کمیسیون  عضو 
اشاره  با  تهران  شهر  اسلامی  شورای 
به این که مسئله دیگر، دهه شصتی ها 
رشد  با  زندگی شان  که  هستند 
پا  که  جا  هر  و  شد  همراه  جمعیت 
بیان  کردند،  ایجاد  مشکل  گذاشتند 
از  کرد: خاطرتان هست که بسیاری 
اوقات فراغت و  با بحران  ما  هم نسل 
مدارس دو شیفته و... روبه رو بودند و 
بیکاری،  همچون  مشکلاتی  هم  حالا 
به  برای شان  و...  مسکن  ازدواج، 
مسئولان  از  من  و  است  آمده  وجود 
به ویژه شهرداری این را می خواهم که 
به سالمندی و  از حالا فکری  حداقل 

میان سالی دهه شصتی ها کنند.
حدود  تا  این که  به  اشاره  با  نظری 
جمعیت  یک سوم  دیگر  سال   30
تشکیل  سالمندان  را  کشورمان 
باید  حالا  همین  از  گفت:  می دهند، 
به فکر مناسب سازی فضاهای شهری 

باشیم.

معاون  و  کشور  وزیر  مشاور 
و  اجتماعی  مرکز  اجتماعی 
افتتاح  حاشیه  در  کشور  فرهنگی 
توسعه  و  تسهیلگری  دفاتر 
گفت:  شیراز  محلات  اجتماعی 
تا   12 حدود  تاکنون   95 سال  از 
در  کشور  جمعیت  درصد   13
 11 که  هستند  جابه جایی  حال 
میلیون نفر از جمعیت 80 میلیونی 
مهاجرت  حاشیه نشین  مناطق  به 

کرده اند.
خدیجه  خبری/  سرویس 
در  محبوبی  رضا  غضنفری: 
طرح  کردن   شناسنامه دار  جلسه  
با  محلی  توسعه  و  تسهیلگری 
رویکرد اجتماع محور که با حضور 
معاون سیاسی و اجتماعی استاندار 
فارس و شهردار شیراز برگزار شد 
گفت: مدیریت شهری می تواند در 
جلوگیری  با  ناکارآمد  بافت های 
را  تسهیلگری  موازی کاری  از 

دنبال کند.
 68 هم اکنون  داشت:  ابراز  وی 
دفتر تسهیلگری در سراسر کشور 
109 محله را پوشش می دهند که 
به  اعتبار  ابلاغ  با  جاری  سال  در 
 122 به  تدوین  شده  برنامه های 
دادن  قرار  پوشش  تحت  به  دفتر، 
بیش از 160 محله خواهیم رسید. 

جلسه  این  در  نیز  شیراز  شهردار 
اظهار داشت: در سال های  گذشته 
رشد  دلیل  به  کلان شهرها  در 
پدیده  آمدن  وجود  به  و  جمعیت 

محلات   کنار  در  حاشیه نشینی  
و  فرسوده  بافت  دارای   که 
وضعیت  هستند  کارآمد  غیر 
ناخوشایندی شکل گرفته که  باید 

برای رفع آن برنامه ریزی کرد.
افزود: در شهر شیراز در ۱۰  وی 
سال گذشته به دلیل خشکسالی های 
مواجه  مهاجرت  روند  با  اخیر 
بیش  سکونت  باعث  که  شده ایم 
از ۳۰۰ هزار حاشیه نشین در شهر 

شیراز شده است. 
شهردار شیراز توسعه کلان شهرها 
با  که  روستاهایی  پیوستن   و 
را  ندارد  هماهنگی  شهر  بافت 
کلان شهرها  مشکلات  از  یکی 
که  اتفاقی  افزود:  و  کرد  عنوان 
به دلیل مهاجرت های بی رویه  در 
بافت  افتاده،  فرسوده  بافت های 
تاریخی را نیز متأثر از خودکرده 

است. 
اسکندرپور تصریح کرد: مشکلات 
اجتماعی که در بافت های فرسوده 
رخ می دهد، مسائل دیگری را نیز 
به دنبال خواهد داشت، به طوری که 
تأثیر  تحت  نیز  اجتماعی  امنیت 
به  اشاره  با  وی  می گیرد.  قرار 
بافت  هکتاری   ۳۶۰ مساحت 
بافت  در  افزود:  شیراز  تاریخی 
تاریخی این شهر، شاهد جایگزینی 
با  کننده  مهاجرت  جمعیت های 
ساکنان اصلی هستیم، به طوری که 
بخش عمده این جمعیت ساکن در 
بافت تاریخی اتباع بیگانه را شامل 

آداب ورسوم  دارای  که  می شود 
مختلفی هستند.

وی افزود: اگر معضلات اجتماعی 
بافت های  در  آمده  وجود  به 
ناکارآمد موردتوجه قرار نگیرد به 

یک معضل جدی تبدیل می شود.
وی ادامه داد: در بحث بافت های 
کشور  وزارتخانه های  کارآمد  
خوبی  ورود  شهرسازی  و  راه  و 
هم   شهرداری ها  و  داشته اند 
را  ناکارآمد  بافت های  بازآفرینی 

بر مبنای فرهنگی دنبال می کنند.
ما  داشت:  اظهار  اسکندرپور 
حوزه های   بازآفرینی،  معتقدیم 
همکاری  با  که  دارد  متفاوتی 
اجماع  و   مختلف  بخش های 
را  خوبی  نتایج  می توان  سازمانی 
که  اقداماتی  مانند  کرد،  کسب 
در خانه محله سهل آباد رخ داده و 

نتایج مثبتی را دربر داشته است.
کرد:  تصریح  شیراز  شهردار 
بازآفرینی  درزمینه  اگر 
بجنبیم  دیر  ناکارآمد   محلات 
در  و  می کند  تغییر  صورت مسئله 
حضور  با  باید  فرسوده  بافت های 
مؤثر و مداوم برنامه ریزی صورت 
کرد:  تصریح  اسکندرپور  گیرد. 
و  شهرداری   ۹۷ سال  بودجه  در 
برنامه های سازمان فرهنگی با نگاه 
توجه  فرهنگ محور  بازآفرینی 

ویژه خواهیم داشت. 
فرهنگی،  سازمان  رئیس  ادامه  در 
شهرداری  ورزشی  و  اجتماعی 

شیراز  نیز به شرح وظایف دفاتر 
اجتماعی  توسعه  و  تسهیلگری 
این  افزود:  و  کرد  اشاره  محلات 
آموزش  شامل  وظایف  شرح 
گروه های  شناسایی  محلی،  جامعه 
گروه های  شناسایی  آسیب پذیر، 
و  اجتماعی  آسیب های  دارای 
تدوین برنامه حمایتی و بازگشت 
گروه های  شناسایی  جامعه،  به 
حمایتی  برنامه  تدوین  و  کم توان 

و پشتیبانی است.
انتخاب  فرآیند  گشتاسبی  ابراهیم 
استعلام  را  شیراز  محلات  این 
معرض  در  و  آسیب دیده  محلات 
امر  متولی  دستگاه های  از  آسیب 
همچون  اجتماعی  آسیب های 
بهزیستی،  انتظامی،  نیروی 
جرم  وقوع  از  پیشگیری  معاونت 
دادگستری، مطالعه و پژوهش های 
میدانی درخصوص محلات مذکور 
انتخاب 15 محله  در سطح شیراز، 
شاخص های  اساس  بر  نهایی 
دفاتر  استقرار  جهت  مذکور 

تسهیلگری برشمرد.

بخش  در  فارس  استاندار  مشاور 
به  توجه  با  گفت:  کشاورزی 
فارس،  استان  اقلیمی  شرایط 
دوره  وارد  استان  کشاورزی 
آینده  در  ما  و  شده  جدیدی 

واردکننده مرکبات خواهیم شد.
به  طلوع،  روزنامه  گزارش  به 
اتاق  عمومی  روابط  از  نقل 
توکلی  امیررضا  شیراز،  بازرگانی 
بررسی  تخصصی  نشست  در 
در  نوظهور  بیماری های  آفات 
اظهار  کشاورزی  محصولات 
اقلیمی  به شرایط  توجه  با  داشت: 
استان  کشاورزی  فارس،  استان 
است  شده  جدیدی  دوره  وارد 
این  در  سنتی  شیوه  ادامه  با  که 
ما  محصولات  از  بسیاری  بخش، 
با مشکل روبه رو می شود و ما در 
استان فارس در آینده واردکننده 

مرکبات خواهیم شد.
استان  در  اگر  کرد:  عنوان  وی 
فارس برنامه محوری در زمینه های 
کشاورزی  حوزه  در  مختلف 
از  را  مرکبات مان  باشیم  نداشته 
دست می دهیم و با خسارت جدی 

روبه رو می شویم.

توکلی بابیان اینکه زوال مرکبات 
فیزیولوژیکی  عارضه  موضوع  با 
استان  در  ما  افزود:  دارد،  ارتباط 
علم  بدون  باغبانی  وارث  فارس 
جدید  علوم  به طوری که  هستیم 
نشده  وارد  ما  باغبانی  عرصه  در 
است. نائب رئیس اتاق بازرگانی، 
کشاورزی  و  معادن  صنایع، 
اظهار  جلسه  این  در  نیز  شیراز 
داشت: امروز ضرورت استفاده از 
کشاورزی  حوزه  در  جدید  علوم 
یکی  که  می شود  احساس  بسیار 
این  از  استفاده  جنبه های  از 
و  آفات  با  مقابله  برای  علوم 
بخش  در  و  نوظهور   بیماری های 

کشاورزی است.

بیان  حمیدیان  محمدصادق 
کار  از  گرفتن  فاصله  کرد: 
در  عارضه  ایجاد  موجب  علمی 
زیرمجموعه های بخش کشاورزی 
شده که این عارضه ها هزینه های 
 کلانی را برای کشور ایجاد کرده 

است. 
وی افزود: جای تحقیق اصولی در 
حوزه کشاورزی خالی است و این 
در حالی است که کار کارشناسی 
بسیار  نیز  کشاورزی  حوزه  در 
کم است و در این حوزه از کار 
حمیدیان  گرفتیم.  فاصله  علمی 
دید  مسائل  به  باید  اینکه  بابیان 
داشت:  اظهار  باشیم،  داشته  کلان 
گره خوردن کشاورزی با معیشت 

بخش  از آفت های  یکی  ما  مردم 
کشاورزی است که قابلیت رقابت 

در بازارهای جهانی را ندارد.
برگزاری  به  اشاره  با  وی 
بررسی  تخصصی  نشست 
در  نوظهور  بیماری های  آفات 
محصولات کشاورزی، بیان کرد: 
حوزه  در  نوظهور  بیماری های 
بودن  جدید  دلیل  به  کشاورزی 
که  دارند  ناشناخته ای  عوامل 
ازجمله  مواردی  از  است  ممکن 
و  مواد  ناصحیح  استفاده  اقلیم، 
که  باشد  وارداتی  محصولات 
و  موردبررسی  نشست ها  این  در 

واکاوی قرار می گیرد.
کرد:  خاطرنشان  حمیدیان 
است  متمادی  سالیان  متأسفانه 
که کار علمی در حاشیه و مسئله 
آزمون وخطا در کشور در جریان 
است و عمده مشکلات ما به دلیل 
وجود همین فرهنگ درروند امور 

کشور است.
در این جلسه دستورالعمل ردیابی 
و مدیریت عارضه زردی و زوال 
مرکبات مطرح و بحث و بررسی 

شد.

فارس  بازرگانی  اتاق  نایب رئیس 
گفت: جای تحقیق اصولی در حوزه 
در  این  و  است  خالی  کشاورزی 
در  کارشناسی  کار  که  است  حالی 
بوده  بسیار کم  نیز  حوزه کشاورزی 
از کار علمی فاصله  این حوزه  و در 

گرفتیم.
از  نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
بازرگانی شیراز،  اتاق  روابط عمومی 
نشست  در  حمیدیان  محمدصادق 
بیماری های  آفات  بررسی  تخصصی 
کشاورزی  محصولات  در  نوظهور 
از  استفاده  ضرورت  امروز  افزود: 
علوم جدید در حوزه کشاورزی بسیار 
احساس می شود که یکی از جنبه های 
با  مقابله  برای  علوم  این  از  استفاده 
در  و  نوظهور  بیماری های  و  آفات 

بخش کشاورزی است.
از  گرفتن  فاصله  کرد:  بیان  وی 
در  عارضه  ایجاد  موجب  علمی  کار 
کشاورزی  بخش  زیرمجموعه های 
هزینه های  عارضه ها  این  که  شده 

کرده  ایجاد  کشور  برای  را  کلانی 
است.

فارس  بازرگانی  اتاق  نایب رئیس 
افزود: جای تحقیق اصولی در حوزه 
در  این  و  است  خالی  کشاورزی 
در  کارشناسی  کار  که  است  حالی 
حوزه کشاورزی نیز بسیار کم است 
از کار علمی فاصله  این حوزه  و در 

گرفتیم.
مسائل  به  باید  اینکه  بابیان  حمیدیان 
دید کلان داشته باشیم، اظهار داشت: 
معیشت  با  کشاورزی  خوردن  گره 
بخش  آفت های  از  یکی  ما  مردم 
کشاورزی است که قابلیت رقابت در 

بازارهای جهانی را ندارد.
نشست  برگزاری  به  اشاره  با  وی 
بیماری های  آفات  بررسی  تخصصی 
کشاورزی،  محصولات  در  نوظهور 
در  نوظهور  بیماری های  کرد:  بیان 
جدید  دلیل  به  کشاورزی  حوزه 
که  دارند  ناشناخته ای  عوامل  بودن 
ممکن است از مواردی ازجمله اقلیم، 

محصولات  و  مواد  ناصحیح  استفاده 
نشست ها  این  در  که  باشد  وارداتی 
موردبررسی و واکاوی قرار می گیرد.
متأسفانه  کرد:  خاطرنشان  حمیدیان 
علمی  کار  که  است  متمادی  سالیان 
آزمون وخطا  مسئله  و  حاشیه  در 
عمده  و  است  جریان  در  کشور  در 
همین  وجود  دلیل  به  ما  مشکلات 

فرهنگ درروند امور کشور است.
استاندار  مشاور کشاورزی  ادامه  در   
شرایط  به  توجه  با  گفت:  نیز  فارس 
اقلیمی استان فارس، کشاورزی استان 

که  است  شده  جدیدی  دوره  وارد 
بخش،  این  در  سنتی  شیوه  ادامه  با 
مشکل  با  ما  محصولات  از  بسیاری 
روبه رو می شود و ما در استان فارس 
در آینده واردکننده مرکبات خواهیم 

شد.
اگر  کرد:  عنوان  توکلی  امیررضا 
محوری  برنامه  فارس  استان  در 
حوزه  در  مختلف  زمینه های  در 
کشاورزی نداشته باشیم مرکباتمان را 
از دست می دهیم و با خسارت جدی 

روبه رو می شویم.
مرکبات  زوال  اینکه  بابیان  توکلی 
فیزیولوژیکی  عارضه  موضوع  با 
استان  در  ما  افزود:  دارد  ارتباط 
علم  بدون  باغبانی  وارث  فارس 
جدید  علوم  به طوری که  هستیم 
نشده  وارد  ما  باغبانی  عرصه   در 

است.
ردیابی  دستورالعمل  جلسه  این  در 
زوال  و  زردی  عارضه  مدیریت  و 
مرکبات مطرح و بحث و بررسی شد.

در  فردی  خودسوزی  به  اقدام 
مقابل ساختمان شورای شهر تهران 
متوقف  پلیس  به موقع  دخالت  با 

شد.
با  جوانی  فرد  ایسنا،  گزارش  به 
قصد  خود  روی  بنزین  ریختن 
داشت مقابل ساختمان شورای شهر 
بزند؛  خودسوزی  به  دست  تهران، 
نیروهای  به موقع  دخالت  با  اما 
در  مستقر  آتش نشانان  و  پلیس 
شهر  اسلامی  شورای  ساختمان 
تهران این فرد موفق به خودسوزی 

نشد.

این فرد در حال حاضر به دفتر 
تهران  شهرداری  حفاظت  یگان 
و  علت  هنوز  است.  شده  منتقل 

انگیزه این فرد مشخص نیست.
 13 گذشته  ماه  ایسنا،  گزارش  به 
مقابل  در  فردی  نیز  شهریور، 
شهرداری تهران اقدام به خودسوزی 
کرده بود که بعد از چند روز در 
جراحت  عمق  علت  به  بیمارستان 
و سوختگی درگذشت. نامبرده در 
اعتراض به دعوای ملکی خود که 
به  اقدام  داشت،  خصوصی  شاکی 

خودسوزی کرده بود.

آذرماه؛
سومین کنگره بین المللی تغذیه برگزار می شود

از حالا به فکر سالمندی دهه شصتی ها باشیم

پلیس مانع خودسوزی یک جوان مقابل 
ساختمان شورای شهر تهران شد

 فارس در آینده واردکننده مرکبات 
خواهد شد

رئیس اتاق بازرگانی فارس عنوان کرد؛
 شرکت های دولتی و خصولتی عامل اختلال

در بازار ارز

بررسی پرونده بنرهای مجعول در کمیسیون 
فرهنگی شورای شهر شیراز

هجوم مردم شیراز برای فروش ارز
صرافیها:نمیخریم

تحلیل این خبر را در ستون سمت راست بخوانید

تحلیل خبر
گروهتحلیلخبرروزنامهطلوع

از هر دری کلامی مشاور وزیر کشور:
حدود ۱۳ درصد جمعیت کشور به مناطق حاشیه نشین مهاجرت کرده اند

شهردارشیرازخبرداد:سکونتبیشاز۳۰۰هزارحاشیهنشیندرشیراز

فارس در آینده واردکننده مرکبات خواهد شد

نایب رئیس اتاق بازرگانی فارس:
جای تحقیق اصولی در حوزه کشاورزی فارس خالی است


